
Interpellation 
Till: Ordförande Miljö- och byggnämnden

Bristen på LIS skapar problem 

Naturreservatet Gotlandskusten är en av Gotlands största 2llgångar. Natur- kulturmiljö är två av 
de saker som gör Gotland ”magiskt” förutom vädret då. Men vi har inte rik2gt tagit höjd för a> 
det vi vill skydda också måste utvecklas och a> den utvecklingen behöver ramar. Ramar inom 
vilka utveckling och anpassning kan ske. En sådan ”ram” skulle kunna är LIS-områden, 
Landsbygdsutveckling I Strandnära läge.  

Genom a> inrä>a LIS-områden läggs fokus på a> förstärka och utveckla poten2alen för boende, 
och näringslivsutveckling. Det är en möjlighet a> använda och utveckla en plats och sam2digt ha 
kontroll över utvecklingen. Möjlighet a> säga ja 2ll utveckling och bevarande.  

Under de senaste åren har vi i media kunnat följa flera fall av strandskyddsdispenser, som 
an2ngen beviljats eller avslagits av Länsstyrelsen. De två mest bekanta är ToMa och Sudersand 
båda är turis>äta områden. EMersom Region Gotland i öpl eller föp inte pekat ut speciellt många 
LIS-områden blir bedömningarna strikta enligt miljöbalken och utveckling, även i områden vi vill 
ska kunna frodas stryps.  

E> exempel som ligger nära a> peka på är Sudersand på Fårö. Det pekas i föp Fårö ut som e> 
område för ”turism”. När föp Fårö antogs yrkade M, L (då fp) och C a> Sudersand skulle utses 2ll 
LIS-område för a> underlä>a utveckling av verksamheterna där. Det avslogs av 
regionfullmäk2ge. Tjänsteskrivelsen som låg 2ll grund var mycket nega2v 2ll LIS och den 
dåvarande majoriteten valde den linjen.  

Men skrivningarna om ”orörd natur” stämmer ju dåligt med de fak2ska förhållandena. 
Sudersand är e> område med e> högt bebyggelsetryck där det sedan 2014 2llkommit många 
många hus. Strandens popularitet för med sig e> tryck på infrastruktur och parkering men också 
på service 2ll de som besöker stränderna.  

Problem uppstår dock när näringsidkare vill driva verksamhet inom strandskyddsområde där 
bedömningen dispens sker utan det större sammanhanget - a> platsen är en turis2sk a>rak2on 
- beaktas. En plats där människor samlas för a> umgås, bada, campa eller bara hänga.  

Vi menar a> utpekande av LIS-områden skulle kunna ge områden som Sudersand en annan 
möjlighet 2ll en ordna utveckling av boende, näringsliv och infrastruktur. 



Därför vill jag fråga miljö- och byggnämndens ordförande:  
1. Anser du a> antalet LIS-områden bör kunna bli fler för a> ta 2ll vara den poten2al 

Gotland har som besöksmål och därmed stärka turistnäringen? 
2. Anser du a> antalet LIS-områden bör kunna bli fler för a> sam2digt skydda övriga 

delar från oönskad exploatering.  
3. Vad avser du kort och långsik2gt göra för a> Gotland ska kunna ta 2ll vara de värden 

som en skyddad kust innebär?  
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